
Skolebestyrelsesmøde  

Kirke Hyllinge skole  

Mødested: Halvtaget i den store skolegård 

 Onsdag den 13.maj 2020 kl. 18.30 - 20.30 

10 Deltagere: 
Lars Peter Nielsen, Martin Behrendt Bøtkjær, Louise Damgård Hansen, Thomas Ib Munk-Nielsen, Mette 
Duus, Louise Marqvertsen, Steven Esp Nielsen, Trine Nissen, Ole Valdau, Annemette Rosén  
 
Eventuelle deltagere: Ronnie Hansen, Tina Lauridsen, Lotte Jensen, Kirsten Bach, Line og Altina (hvorvidt 
denne gruppe indkaldes, afhænger af Statsministerens udmeldinger ultimo uge 19). 
 

1. Godkendelse af dagsorden og referat (referat vedhæftet) 
 

 
2. Økonomi 

- Orientering om skolens økonomi ALR samt drøftelse og godkendelse af skolens budget 2020 
(Bilag udleveres til mødet) 
Det overordnede billede er, at skolens økonomi balancerer for 2020. Vi har ikke fået alle tal til 
detailbudgettet, så en endelig godkendelse af skolens budget sættes på dagsordenen til næste 
møde i juni. Her vil der være en oversigt over aktivitetsbudgettet i detaljer.  

 
3. Kort status genåbning 0.-5.klasse/ SFO- åbning/ status fjernundervisning 6.- 9.årgang v. 

ledelsen og forældre. Eventuelt info om nye tiltag i lyset af nyt fra Statsministeren den 7.maj. 
Som det ser lige nu skal alle elever fra 6.- 9. årgang også i skole fra uge 21. Helt præcis hvordan 
skoleugen sammensættes, er ikke helt på plads endnu. Skolen har udpeget de lokaler, som de 
ældste elever kan benytte, og de gøres klar til mandag d. 18. maj med både bordopstilling og 
værnemidler. 
De nye afstandskrav betyder, at 0. og 1. årgang går tilbage til deres normale klasser, da de kun er 17 
børn i hver klasse. 5. årgang reduceres til 4 hold, mens 2.-4. årgang forbliver 4 hold på hver årgang. 
Fra 6. 9. årgang laves 3 hold på hver årgang. 

 
4. Kort status siden sidst i forhold til renoveringsplaner på KHS v. ALR/LPN 

Opfølgning på UBU-møde den 5.maj 2020. 
Scenarie 1 er godkendt på UBU-mødet, og det er nu KB der skal give den endelige godkendelse til 
projektet. Skolen skal skrive hvordan vi ser os selv ind i det (næsten) vedtagne projekt,. Vi ser positivt 
på at projektet indeholder renovering af 1940-bygningen, som rummer 5 lokaler. Vi vil også have 
fokus på at sikre gode arbejdspladser for lærerne, så det gode teamsamarbejde kan fortsætte.  

 
5. Opfølgning på skolens bidrag til Kvalitetsrapporten 2018-2019 

 
Kvalitetsrapporterne for skolerne i Lejre Kommune blev godkendt på 
Kommunalbestyrelsesmødet den 24.marts. Det blev samtidig besluttet, at der for de kommende to år 
– indtil næste kvalitetsrapport – skal arbejdes med følgende indsatser: 
 

 Faglig udvikling så alle elever løfter sig 

 Øget trivsel for alle og særligt i forhold til øget oplevelse af støtte og inspiration i undervisningen 

 Skolerne vælger, på baggrund af skolens nøgletal, to egne fokuspunkter: 
o Fokus på udvikling af den inkluderende tænkning og inkluderende arbejdsgange 
o Fokus på yderligere udvikling af den selvstyrende teamtankegang. 

 
Skolebestyrelsen skal udtale sig i forhold til skolens nøgletal og indsatsbeskrivelse. Denne udtalelse 
udarbejdes ved SB-mødet den 13.maj. 
 



Vedhæftet to bilag: Skolens Kvalitetsrapport samt Indsatsbeskrivelserne 
 
Skolens ledelse indsamler input fra skolebestyrelsen og skriver et udkast: 

 Den økonomiske situation som skolen har været i 

 Afgørende at vi får ordentlige rammer i forhold til den pædagogiske indsats på skolen 

 Bruge 16d til at højne det faglige niveau – det er nødvendigt med plads til holdundervisning 

 Der skal være ro omkring lærernes arbejdspladser – både fysisk og psykisk arbejdsmiljø er 
vigtigt for at komme i mål med de faglige og pædagogiske udviklingsprocesser 

 Der er med den manglende løn- og prisfremskrivning skåret i skolens ressoucer til bla. 
Kompetencecentrets arbejde – dette påvirker den faglige udvikling. 
 

 
6. Godkendelse af ansøgninger i forbindelse med §16D 

Paragraf 16D regulerer muligheden for afkortning af skoledagen på mellemtrinnet og i udskolingen og 
der et loft over afkortningen på gns. 2 timer om ugen, suppleret af en mulighed for at afkorte med 
henblik på deltagelse i konfirmationsforberedelse. 
 
Det er SB, der har fået uddelegeret kompetencen til at afkorte skoleugens længde for udvalgte 
klasser/klassetrin på mellemtrinnet og i udskolingen. 
 
Vedhæftet finder SB derfor de enkelte årganges ansøgninger for det kommende skoleår. 
 
Alle årgange fra 4.-9.årgang ønsker at ansøge om afkortning af skoledagen. 
 
Skolebestyrelsen siger ja til alle ansøgningerne, og ser et stort potentiale for et fagligt løft, hvis skolen 
får råderum over et tilstrækkeligt antal lokaler til brug for dette arbejde.  
 
Skolebestyrelsen ønsker en drøftelse med lærerne omkring lektier – flere giver udtryk for, at de i 
denne Corona periode har haft mulighed for at følge med i børnenes skolegang, og ser det som 
positivt at en del (differentieret) skolearbejde kan lægges hjemme med ansvaret hos eleverne. Dog 
med en opmærksomhed på, at ikke alle børn har samme opbakning hjemmefra. 
 
 

7. Kort orientering om lejrskoler KHS 
Der er et ønske om i kommunen, at antallet af lejrskoler skal ensretts i kommunen.  
Vi har en lejrskole i 8. klasse, og en enkelt overnatning på Orø på 5. årgang i forbindelse med Grønt 
Flag. Dette ændrer vi fremadrettet, således at turen på 5. årgang bliver minimum 2 overnatninger.  
 

8. Medarbejdertrivsel – Orientering  

 SFO og Klub: Ny verden, men både børn og medarbejdere er glade og er gode til at følge de 
nye retningslinjer der konstant ændres. Det er skole og SFO på en helt ny måde, med 
masser af udeliv. Der er flere og flere børn der benytter SFO’en, i takt med at flere og flere 
forældre er tilbage på arbejde. Ind imellem er det svært at holde afstandskravet – børn er 
børn – men alle gør hvad de kan.  

 Undervisning: Fra kommende uge bliver der fastlagte læringsaktiviteter fra 11.45-13.15 
(14.00) som SFO-personalet står for. De har lavet nogle gode fordybelsesområder, som alle 
kan håndteres udenfor.  

 Fraværsstatus: Ingen i SFO – kun de to medarbejdere der er hjemme i forhold til 
smitterisiko. 

 
Vilde Vulkaner er aflyst, men SFO’en arbejder på et lokalt alternativ. Den største udfordring i en 
Corona-tid er at fastholde børnene i deres fritidstilbud. Mange er nu i to måneder gået hjem hver 
dag efter skole, og mange har siddet alene og spillet computer. Nogle af disse børn kunne være 
i fare for at blive udmeldt, da børn/forældre har set, at det kan lade sig gøre at være alene 
hjemme. Der arbejdes på højtryk med tankerne i SFO’en/Klubben for at dette ikke skal ske. 
 

  



9. Nyt fra skole/SFO/bestyrelsesformand  
 

10. Eventuelt 
 
 

11. Punkter til fremtidigt møde  (”Hængepartier” i forhold til Årshjul/tidligere møder) 
 

- Det videre arbejde med værdier/gensidige forventninger/kommunikation (se pkt. 5 og 6 i referatet fra 
11.marts). 

 
- Revision af principper og omsorgsplaner (jf. Skolebestyrelsens årshjul) 

 
- Lektier – en fælles holdning? 

 
 Ledelse og LPN foreslår, at vi udskyder ovenstående til vi igen kan mødes til ”almindeligt” SB-møde. 

 
 

 
 


